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14. møde i Kolding HF & VUC’s Uddannelsesudvalg  

 

Tirsdag den 27. maj 2014, kl. 17.00-19.00 
 

 

 

 

 

 

Standard dagsorden: 

 

1. Godkendelse af mødereferat af 4.12.2013. 

2. Drøftelse af uddannelsesspørgsmål med relevans for Kolding HF & VUCs dækningsområde 

og eventuelt afgivelse af forslag til Kolding HF & VUC’s bestyrelse. 

3. Drøftelse af udbud af FVU og OBU, herunder drøftelse af områdets behov for disse tilbud 

og eventuelt afgivelse af forslag til Kolding HF & VUC’s bestyrelse. 

4. Udtalelse om indgåelse af driftsoverenskomster. 

5. Eventuelt 

 

 

 

Mødet afholdes på Kolding HF & VUC på Verners kontor (gå til højre når du kommer ind af 

hovedindgangen). 

 

Der serveres en let anretning i forbindelse med mødet. 

 

Evt. afbud sendes pr. e-mail til vr@koldinghfogvuc.dk eller gives på telefon 60 40 35 00. 

  

  

 

Kolding, den 10. april 2014 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Verner Rylander-Hansen 

Rektor 

  

  

mailto:vr@koldinghfogvuc.dk
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14. Møde i Kolding HF & VUC’s Uddannelsesudvalg 

Den 27/5 kl. 17-18.30 
 
 

 
Deltagere: 

 

Nanna Høy, Grete Ryttersgaard, Jørn Breitenkamp Petersen, Hanne 

Nyrup, Hans Peder Kromann Larsen, Mogens Schmidt og Verner 
Rylander-Hansen (VR)  
 

  
  

 

Dagsorden på mødet følger standarddagsordenen i forretningsordenen § 2, stk. 4:    
  
1. Godkendelse af mødereferat af 4. december 2013.   

2. Drøftelse af uddannelsesspørgsmål med relevans for Kolding HF & VUC’s 
dækningsområde og eventuelt afgivelse af forslag til Kolding HF & VUC’s 

bestyrelse.  
3. Drøftelse af udbud af FVU og OBU, herunder drøftelse af områdets behov 

for disse tilbud og eventuelt afgivelse af forslag til Kolding HF & VUC’s 

bestyrelse.  
4. 

5. 

Udtalelse om indgåelse af driftsoverenskomster. 

Eventuelt.  
 

 

Ad. Punkt 1. Godkendelse af referat  
Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

  
Ad. Punkt 2 Drøftelse af uddannelsesspørgsmål med relevans for Kolding HF 
& VUC’s dækningsområde og eventuelt afgivelse af forslag til Kolding HF & 

VUC’s bestyrelse  
VR fortalte kort om, at VUC’s udbud er som hidtil og, at der er et fornuftigt optag for 

det kommende skoleår. 
Kursisterne er yngre end tidligere. Gennemsnitsalderen er midt i tyverne, og de fleste 
kursister læser HF. Mange finder ud af at de mangler et eller flere fag eller faget på et 

andet niveau, når de vil videreuddanne sig. Derfor suppleres der med mange hf 
enkeltfag. 

JBP påpegede, at den faldende gennemsnitsalder kan være et udtryk for en forfejlet 
folkeskole og, at den nye folkeskolereform måske på sigt kommer til at betyde, at 
færre har brug for efteruddannelse på VUC. 

 
 

 
 
  

Ad. Punkt 3 Drøftelse af udbud af FVU og OBU, herunder drøftelse af 

områdets behov for disse tilbud og eventuelt afgivelse af forslag til Kolding 
HF&VUCs bestyrelse. 

FVU 
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Birgitte Poulsen har screenet en del kursister på AMU, herunder haft vejledende 

samtaler med den enkelte både før og efter screening, men der er ikke kommet 
mange nye FVU kursister ud af det. 

AMU har også screenet en del 3F medlemmer. Det har heller ikke haft noget efftekt på 
deltagelsen i FVU-undervisningen. 

Alle unge under 25 år skal ifølge den nye kontanthjælpsreform tilbydes uddannelse. 
HPKL mener, at en af årsagerne til at FVU undervisningen ikke går tilfredsstillende i 
Kolding kan være, at de unge ikke vejledes og presses nok til at komme i gang. 

Derudover talte udvalget om, at der i Kolding Kommune er mange tunge 
arbejdsgange og stor personaleudskiftning, hvilket besværliggør arbejdet. 

 
For de forsikrede ledige går uddannelsesplanerne til gengæld godt i Kolding. 
 

HPKL påpegede, at det fremadrettet bliver sværere for de ledige at undslippe at 
uddanne sig, da der hele tiden udbydes nye uddannelser, bl.a. en ny 10. klasse, som 

også er erhvervsrettet. 
 
Det ser også ud til, at flere vil få arbejde, bl.a. fordi der er mange som går på pension 

og da den årgang, der skal afløse ikke er så stor, kan der ligefrem komme mangel på 
arbejdskraft inden for nogle områder, bl.a. inden for sundhedssektoren. 

 
IBCs driftsoverenskomst udløber ved udgangen af juni 2014, da de ikke har udbudt 
noget i henhold til overenskomsten. 

AOF Syd har ansøgt om driftsoverenskomst, det betyder at VUC’s bestyrelse vil 
behandle anmodningen på det førstkommende bestyrelsesmøde. Hvis bestyrelsen vil 

imødekomme ansøgningen vil uddannelsesudvalget blive indkaldt til ekstraordinært 
møde i august måned.  
 

Ad. Punkt 4.  Udtalelse om indgåelse af driftsoverenskomster 
Udgår. 

 
Ad. Punkt 5. Eventuelt 
VR orienterede kort om, at der arbejdes på at finde to nye medlemmer til 

uddannelsesudvalget, som afløsere for Tanya B. Jensen og Claus Warming. 
 

 
Mødet sluttede kl. 18.30 


